
PROTOKOT Nr LV/2023

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 27 wrzefinia 2023 r.
w sali sesyjnej w Rybnie przy ul. Lubawskiej 15 pod pzewodnictwem
Pana Piotr Kornatowskiego - Przewodniczecego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Raszkowska - Zastepca Kierownika Referatu, ZastQpca

Kierownika UrzQdu Stanu Cywilnego w Uzedzie cminy Rybno

Obrady rozpoczqto o godz. 10.25 zako{czono o 9od2.13.00

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesjl bieze udzial 1 1 Radnych

- Ilsta obecnosci stanowi za+qcznik nr 1 do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wegrzynowski -W6jt Gminy

2.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

3.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretaz Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - radca prawny

- lista obecnosci stanowi zalqcznik nr 2 do protokolu

4.Softysi

- lista obecnosci stanowi zalecznik nr 3 do protokolu

Porzadek sesji:

Ad.1 i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomocnosci obrad.

Obrady LV sesji Rady Gminy Rybno otwozyl o godz. 10.25 Pan Piotr Kornatowski Przewodniczacy

Rady Gminy.

NastQpnie pouczyl wszystkich obecnych, i2 obrady Rady Gminy se rejestrowane za pomoce wzEdzefi

nagrywajqcych d2wiek.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad, a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnogci,

na sali znajduj sie 11 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3.Ustalenie porzadku obrad.

PrzewodniczEcy Rady pnedstawil pozqdek dzienny obrad.

l.Otwarcie sesli.

2.Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

3.Ustalenie porzedku obrad.

4.Przyjgcie protokolu z : LIV sesji Rady cminy Rybno.

5.Sparwozdanie miedzysesyjne W6jta Gminy Rybno.

6.Podjecie uchwal w nastepujqcych sprawach:
'1) zmiany Weloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2023-2038:

2) zmian w budzecie Gminy Rybno na 2023 rok,



3)wyrazenia zgody na sprzedai zabudowanej nieruchomosci gruntowej poto2onej w miejscowosci Prusy (dawny

budynek szkoly), stanowiqcej wlasnosC Gminy Rybno'

4)miejscowegop|anuzagospodarowaniaprzestzennegonaterenachpo|oionychwobrgbiegeodezyjnym

Rybno, gm. Rybno,

5) okreslenia zasad gospodarowania nieruchomosciami Gminy Rybno'

6) ptzystqpienia Gminy Rybno do Klastra Energii pn. Dzialdowski Klaster Energi,

7)wyra2eniazgodynautwozeniesp6lkispolecznaInicjatywaMieszkaniowaKzNPojeziezespolkaz

ograniczonq odpowiedzialnosciq

8) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze sfodk6w Rzqdowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa

na sfinansowanie objecia udzial6w w twozonej Spolecznej Inic.iatywie Mieszkaniowej

9) zmiany uchwaly w sprawie ustalenia skladu liczbowego i powolania sklad6w osobowych komisji stalych Rady

Gminy Rybno,

'10) zmiany uchwaly w sprawie powolania skladu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno'

11) odwolania z funkcji czlonka Komisji Rewizyjnej Radnego Rady Gminy Rybno

T.Wolne wnioski i zapytania.

S.Zamkniecie sesji.

Kierujac nastepnie zapytanie o propozycjQ zmiany pozadku obrad'

Wniosek o zmiane porzedku obrad wni6sl Radny - Pan Rafal Gniazdowski'

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wnosi: ,, Panie Przewodniczqcy, Szanowni Panstwo, wnosze o

wylqczenie z porzqdku obrad podpunktu 11. W sprawie uchwaty dotyczacej odwolania z funkcji

czbnka Komisji Rewizyjnej radnego Rady Gminy Rybno. Chcialbym odczytac stanowisko dlaczego po

zapoznaniu sie ze stanowiskiem Komisji skarg, wniosk6w i Petycji Rady Gminy Rybno w sprawie

wniosku o odwolanie z funkcji czlonka Komisji Rewizyjnej Radnego Pana Sylwestra Kasprowicza,

stwierdzamy, ze przedstawione stanowisko jest oparte na blednym i nade wszystko na

nieprawdziwych informacjach Wery stanowisko Komisji. Komisja wywodzita, i2 cytujQ Nalezy wskazac,

ze pozyqa ustrojowa Pzewodniczqcego Komisii Rewizyjnej zostalo uregulowana w statucie Gminy

Rybno pzyjqtym uchwalq Rady Gminy Rybno z dnia 25 pazdziernika 2016 roku w sprawie uchwalenia

Statutu Gminy Rybno. Zgodnie z bzmieniem S 96 Statutu. Pzewodniczecy Komisji organizuje prace

Komisji i prowadzi jej obrady. Nale2y zauwazyC, 2e bzmienie art. 96 Statutu Gminy Rybno okreslone

pzez Komisje skarg, wniosk6w i Petycji nie potwierdza zapisow statutu uchwalonych ptzez Rady

Gminy Rybno. Nale2y zauwa2yc, 2e uchwalony pzez Rade Gminy statut w s 96.iasno i precyzyjnie

okreslal, 2e Komisja Rewizyjna polega podlega wylqcznie Radzie, a swoje zadania realizuje na

posiedzeniach oaz popzez dzialania kontrolne.

uwzgledniajEc powyzsze nalezy zauwazyc, 2e wypracowane stanowisko Komisji skarg, wnioski o

petycje w sprawie wniosku o odwolanie z funkcji czlonka Komis.ii Rewlzyjnej Radnego Pana Sylwestra

Kasprowicza jest obarczone blqdem. Pzywolane w stanowisku S 93 Statutu Gminy nie odpowiada

rzeczywiste, eeczywiste grzeptaszam zeczywistemu stanu prawnemu, kt6ry zekomo stwierdza' 2e

przewodniczacy Komisji organizuje prace Komisji i prowadzi jej obrady. Nalezy nadmieni6, i2 zbzony

wniosek o odwolanie Sylwestra Kasprowicza z czlonkowska Komisji Rewizyjnej nalezy rozpatrywad w

oparciu o dzial sz6sty statutu Gminy Rybno. Pzede wszystkim nie procedowanie go w oparciu o s 97

w naszej ocenie jest niezgodne z pzywolanym paragrafem. w ustepie tzecim s 97 wskazano, i2



czlonk6w Komisji wyboru czlonk6w Komisji dokonuje Rada na sesji zwykQ wiqkszoSciq glos6w w

obecnosci co najmniej polowy sktadu radu w glosowaniu jawnym. Natomiast w ustepie czwartym

odwolanie czfonka Komlsji moze nastapid na uzasadniony wniosek radnego w trybie okreslonym w

ustepre tzecim. Nalezy podkresliC, i2 wskazane przepisy jasno okreslajE tryb powolania i odwolania

cz,lonk6w Komisji Rewizyjnej. Pzygotowany projekt uchwaly nie zawiera w podstawie prawnej

pzepis6w Dzialu 6 Statutu Gminy Rybno dotyczqcego zasad itrybu dzialania Komisji Rewizyjnej, co

powoduje, i2 byl blednie procedowany.

W zwiezku z powyzszym wnosimy o ponowne i E etelne rczpavzenie zlozonego pzez nas wniosku. W

oparciu o stosowne przepisy ipodpisy zlo2yli radni Adam Bochno, Waldemar Reszka, Bogdan

Wantowski i Rafal Gniazdowski.'

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil ,, Szanowni Panstwo, gl'iwnym wnioskodawcq, za

odwolaniem z funkcji pzewodniczqcego Komisji Rewizyjnej jest Pana Rafal Gniazdowski radny, kt6ry

sam sobie nie poradzil z funkcjq pzewodniczecego Komisji Skarg iWnioskow i pzy pierwszej wpadce

ztezygnowal. Tutaj na tej sali zlo2yl rezygnacjq, a teraz chce ustawiad prace komisji, wszystkich

komisji, kt6re jeszcze funkcjonujq tutaj. Szanowni Panstwo, odbyla sie komisja skarg i wniosk6w.

Zaden z wnioskodawc6w nie pzybyl na te komisje lekcewazec prace czasu pracownik6w Uzedu

Gminy Rybno. Zabwno Pan Adam Adam Kasprowicz, Adam Bochno, Pan Wantowski, Bogdan Rafal

Gniazdowski nie przybyli na komisje. MarnujEc czas radnych, czlonkow tej komisji oraz pracownik6w,

a teraz nagle wychodze z wnioskiem. ProszE radnych, 2ebysmy zostawili ten punkt na dzisiejszej

sesji, zebysmy obradowali nad nim."

Radny - Pan t ukasz Glowacki stwierdzil ,, Panie Radny Rafale Gniazdowski, dziwi mnie tu Pana

aktywno5d. Mial Pan szansQ sie wypowiedzied bedec na Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji. Na te

komisjQ Pan nie pzybyf. Malo tego, nikogo Pan o swojej nieobecnosci nie poinformowal. R6wnie2 jak

radny Adam Bochno gdzie zgodnie ze statutem Panowie macie obowiqzek uczestniczy6 zar6wno w

sesji jak i w r62nych innych spotkaniach, kt6re dotycza dzialania Rady Gminy. Mieliscie Panstwo

swoje szanse sie wypowiedziec? Jesli uwa2acie, 2e to jest niezgodne z prawem, prosze podad do

osedu pzez Pana mecenasa i bedziemy rozmawiac".

Radny - Pan Waldemar Reszka zapytal: ,, mam pytanie do Pani Radnej Elzbieta Rozentalskiej. Na

jakich argumentach Pani sie oparla glosujqc nad wnioskiem o odwolanie Pana radnego

Kasprowicza".

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski zwrocil uwage: ,, Panie Radny, na razie glosujemy nad

porzedkiem obrad ."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski stwierdzit ,, Odnoszac sie do sl6w pan6w moich pzedm6wc6w

chcialbym powiedzie6 Panie Sylwestrze Kasprowicz, 2e osoba kt6ra pod danym pismem sie podpisuje

mysle, 2e w stu procentach odpowiada za to co jest w niej zawarte. I oczywiscie ja nie ukrywam tego,



2e podpisalem to pismo, gdyz uwazam,2e ta kontrola tej inwestycji kort6w zabiny byta, m6wiqc

kr6tko, przeprowadzona w sposob zupelnie odmienne, niz wykazala to Najwyzsza lzba Kontroli.

Natomiast jesli chodzi o procedowanie, akurat tutaj zwroce sie do pana radnego Glowackiego

procedowanie w sorawie wniosku o odwolanie czlonka Komisji Rewizyjnej, jasno iwyra2nie okreSla

statut Gminy Rybno. zlo2ylismy wniosek na podstawie s 97 statutu Rady Gminy Rybno. A ten

paragraf, prosze pana, m6wi jasno, ze ta komisja iest powolywana przez Rade Gminy w celu

kontrolowania dzialalnosci w6jta gminy jednoosobowej. oczywiscie sklada si9 z pieciu czbnk6w. I

wyboru tych czlonk6w dokonuje Rada na sesji zwyklq wigkszosciq glos6w, w obecnosci co najmniej

polowy skladu Rady w glosowaniu jawnym.

I tut4 jeszcze raz chcialbym Panowie do was wr6ci6 i podkreslic, ze w uchwale, kt6ra jest w

materiafach sesyjnych nie ma podstawy prawnej dotyczecej trybu idzialania Komisji Rewizyjnej. Tam

nie ma tego pzepisu. Czyli m6wiqc kr6tko nasz wniosek zostal rozpatzony o niewlasciwy dzial

statutu. on powinien byc rozpatzony o s 97 statutu, kt6ry m6wi o tym dokladnie w $ 3 i4. Odwotanie

czlonka KomisJi moze nastEpic na uzasadniony wniosek radnego w trybie okreSlonym w ust.3. A ust.

3 Panowie m6wi o tym, 2e wyboru czlonk6w Komisji dokonuje Rada na sesji zwyklq wiekszosciq

gfos6w. My wszystkie te przeslanki w tym wniosku spelnilismy. lteraz mo.ie pytanie do pana

Pzewodniczacego. Panie Pzewodniczqcy, dlaczego taki tryb zostal nadany tej uchwale? | dlaczego

jest taki projekt uchwaly nie zawierajEcej podstawy prawnej dotyczacej dzialania Komisji Rewizyjnej."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek wyjasnil: ,, Prosze panstwa, po pierwsze nie ma takiego

obowiAzku i takiej wprost relacji, 2e przepis, kt6ry jest podstawa prawne wszczQcia procedury

odwolawczej musi byc jednoczesnie podstawq uchwaly, rozpatrujqc wniosek o odwolanie radnego. To

sq r6zne historie, bo we wniosku o odwolanie radnego radni, kl6rzy zlo2yli taki wniosek, szukalq

podstawy prawnej dla swojego dzialania i znale2li go w statucie, s 97 Natomiast rozpatrujqc taki

wniosek. A projekt uchwaty. Inna kwestia nalezy znalez' podstawe prawnq z kolei dla rozpatzenia

tego wniosku. I proszg popatrzyc na projekt tej uchwaly w sprawie odwolania z funkcji czlonka Komisji

Rewizyjnej. Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 15 ustawy o samozedzie gminnym Ten pzepis mowi,2e

Rada rozstrzyga w innych kwestiach, kt6re sq odrQbnymi pzepisami. Do iej wla5ciwo6ci skierowany.

Dalej art. 223 S 1 kodeksu postepowania administracyjnego, bo on m6wi o rozpattzeniu i

rozstrzygnieciu wniosku, a w tych sprawach siQ stosuje pomocniczo pzepisy k.p.a. I dalej $ 76

statutu Gminy, kt6ry m6wi: rozpatzenie skarg, skargi, wniosku i petycji nastepuje w drodze odrQbnej

uchwaly Rady. Po zapoznaniu sie ze stanowiskiem przedstawionym pzez Komisje skarg, wniosk6w,

i Petycji To jest jakby ten bezpoSredni klucz.

Podstawa prawna do naszej uchwaly. Jeszcze raz zacytujQ. Powtaeam czytam bezposrednio

bemienie pzepisu z tekstu statutu. Rozpatrywanie skargi wniosku na wniosek i petycji nastQpuje w

drodze odrQbnej uchwaly Rady. Mamy projekt uchwaty. Po zapoznaniu siQ ze stanowiskiem

pzedstawionym przez Komisje skarg, wnioskow i Petycji. No imamy stanowisko Komisji skarg,

Wnioskow i Petycji. Tu nic wiecej nie trzeba. Mozna oczywiscie podstawy prawnej jeszcze szukac i na

sile wlo2yc jakies inne eeczy, ale to z kolei kwestia z praktyki np. organ6w odwolawczych

samozqdowego Kolegium odwolawczego, sqd6w Administracyjnych. Nawet przy.imujqc, 2e jest blqd



w podstawie prawnej, to on nie decyduje o waznosci danego aktu. Dopiero gdy ten blqd jest razqcy, to

wtedy ma to wplyw na nzqcy b+qd w podstawie prawnej. To jest taki blqd np. gdybysmy do tej

podstawy prawnej wziQli np. pzepis z ustawy, powiedzmy o geodez.ji ikartografii, albo tez ustawy o

ochronie odpad6w. I sam pzepis z ustawy o ochronie odpad6w byl podstawq rozsttzygniecia takiego

wniosku. To wtedy jest to razqcy blad podstawy prawnej i oczywiscre wpfywa na wa2nosd takiej

uchwaly. Ale my tu nie mamy z czyms takrm do czynienia.'

Radny - Pan t ukasz Glowacki stwierdzll ,, Panie Rafale Gniazdowski z calym szacunkiem do Pana

wypowiedzi, ale w mojej ocenie to jest Pan raczej ostatniq osoba na sali, kt6ra bqdzie mnie szkoli6 z

czytania ze zrozumieniem dokument6w. Pzypominam, 2e to Pan pzedstawil firme, kt6ra ani razu nie

wybudowata kortu jako firme specjalistyczna. To tak na marginesie. I tutaj ma Pan przedstawionq

sprawe pzez Pana mecenasa i wydaje mi sie, 2e Pan mecenas troche wiQcej wie na ten temat ni2

Pan i powinnismy sie tego tzyma6. Nie ujmujec ka2dy moze tutaj analizowac dokumenty, ale wnioski

moim zdaniem to sq Pana Mecenasa nie radnego Rafal Gniazdowski."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi wskazat ,, wracajac Jeszcze do sl6w pana mecenasa,

oczywiScie ten projekt uchwaly jest zgodny z pzepisami, natomiast nie jest zgodny z intencjE, kt6ra

byla zawarta we wniosku. I prosze mi teraz powiedziec, czy byloby bledem, jesli zostal pzygotowany

projekt uchwaly w oparciu o S 97 Statutu Gminy Rybno? Zostalo to zinterpretowane w ten, a nie inny

spos6b. Mamy prawo z tym nie zgodzic sie w tym momencie z tym nie zgadzamy. Jesli chodzi o

wypowied2 pana t ukasza Glowackiego, prosze pana, nawigujqc tez do pana mecenasa, oczywiscie

z pelnym szacunkiem. Nie ka2dy mecenas, nie kazdy adwokat zawsze w spos6b kategoryczny wydaje

opinie. Pan mecenas publicznie tutaj te2 nas pzekonywal, ze sprawa kortu jest juz rozstrzygnieta, 2e

nie mo2na jej dalej procedowac, 2e jest zakonczona, a p62niej okazalo sie, ze raport NlKu r6wniez

pzedstawil inne okolicznosci. A wiQc uszczypliwosci moze gdzieS bym pozostawil na boku. Skupmy

sig na takiej stronie merytorycznej. Jesli pzyjmiecie Paistwo ten pozqdek sesji, my oczywiscie

bedziemy musieli to uszanowac, ale w tym momencie siq z tym po prostu nie zgadzamy."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil: ,, Chcialem tylko na koniec dodaa, ze Pan Rafal

Gniazdowski Radny jako gl6wny wnioskodawca teraz pzedstawia nam swoje wnioski nie zgadz{qc

sie z tym. Jakq forme ma uchwala, kt6rq dzisiaj bedziemy podejmowa6? A pzypomne, ze Pan Rafal

Gniazdowski stracil wiarygodnosc z momentem, kiedy nie uczestniczyl w Komisji Skarg i Wniosk6w,

kt6ra rozpatrywa+a wla5nie wniosek o odwolanie mojej osoby z funkcji czlonka komisji rewizyjnej. Ju2

wtedy stracil wiarygodnosd. Teraz mozemy za kaadym razem m6wid, ze cos nam siq nie podoba i

wycofujemy wszystkie uchwaly z programu sesji, bo my mamy takie pzemyslenia. Mamy tutaj

odpowiednie osoby, kt6re czuwajq nad tym, Zeby bylo wszystko, wszystko zgodnie z prawem".

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek wyjasnil: ,, Prosze parlstwa, jeszcze co do tej kwestii

formalnej, bo pan radny wnioskodawca sugeruje, Ze S 97 si6dmy to jest jaka6 odrebna procedura

rczpatzenia takiego wniosku. No prosze paistwa, tak nie jest. To ju2 o tym wspominalem. Paragral



97 w ust. 4 m6wi tylko odwolanie czlcnka Komisji moze nastapic na uzasadniony wniosek radnego. W

trybie okreslonym w ust. 3, kt6ry m6wi, 2e wyborow czlonk6w Komisji dokonuje Rada na sesji zwyklE

wiekszosciq glos6w. WiQc to jest tylko podstawa prawna dla wnioskodawcy. Natomiast dziatanie

potem organ6w, kt6re rozstzygalq wniosek. one dzialajq na podstawie pzepisow regulujecych ich

dzialanie. To sq odrebne kwestie, ale w 2adnym wypadku $ 97 nie ustala jakiejs innej procedury.

Panowie radni we wniosku mogli nawet tego paragrafu nie cytowac. Mogli cos tam innego nawet uzyc

i tak by tzeba bylo to zgodnie z tresciq wniosku. Bo jest takie rozpozqdzenie w sprawie pzyjmowania

skarg i wniosk6w, kt6re m6wi, 2e o ptzeznaczeniu pisma czy wniosku decyduje jego tresc, a nie

przywolana jego tytut czy pzyjQcie podstawy prawnej, kt6re mo2e byc bledne

I moze racje by mial pan radny, gdyby $ 97 zawieral dalsze zapisy dotyczqce procedowanla takiego

wniosku, ale on ich nie zawiera. Jesli macie Panstwo statuty pzed sobq, to proszQ spojzec na

paragraf 98 ma 4 ustQpy. Koniec. Rozpatrywanie wniosku opiera sie na innych pzepisach statutu. I

jeden z nich, ten najwa2niejszy, jest zacytowany w proJekcie uchwaly i pzepisach innych akt6w

prawnych, kt6re reguluje te kwestie. Wiec to tak formalnie i proceduralnie wygleda. Takze ten zazut,

ze pzyjeto jakqs niewlasciwe procedure, jest bledny po prostu. Bo nawet gdyby chcial ktos na silQ to

zrobic. z kotei gdyby napisal w podstawie prawnej tej uchwaly tylko s 97, to ona bylaby ewidentnie

wadliwa. Bo ona nie zawieralaby wtedy zapisow dotyczqcych w+asciwosci Rady do podjecia takiej

uchwaly. Powtazam nawet gdybysmy ptzylQli zatzut, wpisujemy podstawie prawnej uchwaly tylko ten

S 97. Dopiero wtedy to otwiera pole do zazutow wobec takiego projektu uchwaly. Wtedy rzeczywiscie

co do podstawy prawnej takiej uchwaNy bylyby powazne wqtpliwosci."

Radny - Pan t ukasz Gfowacki stwierdzil: ,, widzQ, ze nie do konca ten S 97 jest zrozumiany. na kt6ry

Pan siQ powoluje. Punkt 4 m6wi, ze odwolanie czlonka Komis.ii mo2e nastEpid na uzasadniony

wniosek radnego. Stwozyliscie Panstwo wniosek. Wedlug was jest on uzasadniony w trybie

okreslonym w ust. 3. Zgodnie z pkt 3 i wyboru czlonk6w Komisji dokonuje Rada na sesli zwyklq

wiQkszosciq glos6w. I tak, proszQ Panstwa, mamy panstwa wniosek radnych, mamy sesje, na kt6rej

bedziemy to glosowac. Ja nie widzQ, zeby coS bylo nie tak."

Na tym dyskusje zakonczono.

Pzewodniczacy Rady poddal pod glosowanie wniosek formalny Radnego Pana Rafala

Gniazdowskiego o WlEczenie z dziennego pozqdku obrad sesii z pkt 6 ppkt 11 tj. prgektu uchwaly w

sprawie odwolania z funkcji czlonka Komisji Rewizyjnej Radnego Rady Gminy Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecnosci 11

Radnych glrosami:

-,,z.a" - 4
-,,przeciw'- 6

- ,,wstrzymujqcych siQ" - 1

wniosku nie przyjela.

lmienny wykaz gtosowania nad pzyjeciem porzEdku obrad stanowi zalqcznik nr 4 do protokolu.



Nastepnie poddal pod glosowanie porzqdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sktad Rady l5 Radnych w obecnosci 11

Radnych glosami:

-,,2a" - I
-,,przeciw' - 0
- ,,wstrzymujqcych sie" - 2

przyjela porzedek.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem pozedku obrad stanowi zalAcznik nr 5 do protokolu.

Ad.4.Przviecie protokolu: z LIV sesii Radv Gminv Rvbno.

PzewodniczAcy Rady poinformowal, 2e protokol z LIV sesji zostal wylozony do wgledu i do czasu

rozpoczecia sesji nie zlozono do pzewodniczqcego wniosku o dokonanie poprawek do

przedlozonego projektu protokolu.

W zwiAzku tym poddal pod glosowanie protokol z LIV sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 11

Radnych glosami:

-,,2a" - 11

- ,,pzeciw' - 0
- ,,wstrzymujqcych siQ" -.0

przyjela protok6l z Llvsesji Rady Gminy.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem protokolu stanowi zalacznik nr 6 do protokolu.

Ad.5.Sparwozdanie miedzvsesvine W6ita Gminv Rvbno.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski udzielil glosu W6jtowi Gminy - Panu Tomaszowi

Wegzynowskiego, kt6ry pzedlozyl sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej.

Pytafi nie wniesiono.

Sprawozdanie stanowi zalecznik nr 7 do protokolu.

Ad.6.Podiecie uchwal w nastepuiacvch sprawach

l.zmianv Wieloletniei Proonozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2023-2038

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Przewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Pana Bogdana Wantowskiego

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwafy.

Pzewodniczqcy Komisji - Pana Bogdana Wantowski pzedstawil opiniq Komisji Budzetu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalacz^ik nr I do protokolu.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczacy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wicepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skfad Rady 15 Radnych w obecnosci 11

Radnych, glosami:

- 11 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych sie"
podj?la uchwaQ Nr LV/405/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 2023-2038.

Uchwala stanowi zalqcznik nr 9 do protokolu.

lmienny wykaz gbsowania nad projektem uchwaly stanowi zalecznik nr 10 do protokolu.

2) zmian w budiecie Gminv Rvbno na 2023 rok

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Pana Bogdana Wantowskiego

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqcy Komisji - Pana Bogdana Wantowski pzedstawil opinie Komisji Budzetu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalacznik nr 1 1 do protokolu

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwafy.

Pytan nie wniesiono.

PzewodniczEcy Rady Gminy zamknql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly pzez

Wcepzewodniczecego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 11

Radnych, glosami:

- 11 - ,,2a",

- 0 - ,,pzeciw"
-0 - ,,wstrzymuj4cych si?"
podjda uchwale Nr LV/406/2023 w sprawie zmian w budiecie Gminy Rybno na 2023 rok;

Uchwala stanowi zalqcznik nr 11 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zaQcznik nr 12 do protokolu.

3lwvraienia zqodv na spzedai zabudowanei nieruchomoSci oruntowei pofotonei w

mieiscowogci Prusv (dawnv budvnek szkolvl. stanowiacei wlasnosc Gminv Rvbno

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siq do Pzewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Pana Bogdana Wantowskiego

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqcy Komisji - Pana Bogdana Wantowski pzedstawil opinie Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zaqcznik nr 13 do protokolu

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pvtan nie wniesiono.



Pzewodniczecy Rady Gminy zamknqf dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly Wzez
WicepzewodniczEcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoici 11

Radnych, glosami:

- 7 - ,,2a",

-2 - ,,przeciw"
-2 - ,,wstrzymujqcych sie,,

podieh uchwalQ Nr LY140712023 w sprawie wyraienia zgody na sprzedai zabudowanej
nieruchomosci gruntowej poloionej w miejacowosci prusy (dawny budynek szkoty),
stanowiecej wlasno56 Gminy Rybno.

Uchwala stanowi zalqcznik nr 13 do protoko{u.

lmienny wykaz glosowania nad prqektem uchwaly stanowi zalqcznjk nr 14 do protokofu.

4l mieiscoweoo planu zaqosDodarowania Drzestzenneqo na terenach poloionvch w obrebie
qeodezvinvm Rvbno. qm. Rvbno

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sig do przewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i ochrony srodowiska pana Bogdana wantowskiego
pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqcy Komisji - Pana Bogdana Wantowski pzedstawil opiniq Komisji Rozwolu

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik nr 14 do protokofu

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytaf nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknEl dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly peez

Wcepzewodniczecego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecno6ci 11

Radnych, glosami:

- '11 - ,,2a",

- 0 - ,,pzeciw"
- 0 -,,wstrzymujqcych sie"

podjeh uchwalQ Nr LV/408/2023 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego na terenach polotonych w obrQbie geodezyjnym Rybno, gm, Rybno.

Uchwala stanowi zalqcznik nr 15 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwat stanowi zalqcznik nr 16 do protokolu.

5) ok.eslenia zasad oosDodarowania nieruchomosciami Gminv Rvbno

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cif sie do pzewodniczecego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska pana Bogdana Wantowskiego
pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

PrzewodniczEcy Komisji - Pana Bogdana Wantowski pzedstawil opinie Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o prolekcie uchwaly.



Opinia stanowi zalqcznik nr 17 do protokotu

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusiQ nad projektem uchwaly'

Pytan nie wniesiono.

PzewodniczEcy Rady Gminy zamknEt dyskusje Po odczytaniu projektu uchwaly pzez

\Mcepzewodniczacego Rady, poddal go pod glosowanie'

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 11

Radnych, glosami:

- 11 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"

- 0 -,,wstrrymujqcych siQ"

podjeh uchwalQ Nr LVt4Ogt2O23 w sprawie okreSlenia zasad gospodarowania

nieruchomosciami GminY RYbno.

Uchwala stanowi zalqcznik nr 18 do protokotu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaty stanowi zalecznik nr 19 do protokolu.

6) przvstapienia Gminv Rvbno do Klastra Eneroii pn. Dzialdowski Klaster Enerqii

pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwrocil sie do Pzewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Pana Bogdana Wantowskiego

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

przewodniczqcy Komisji - Pana Bogdana wantowski przedstawil opiniQ Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o projekcie uchwaly

Opinia stanowi zalacznik nr 20 do protokolu

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projeKem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

przewodniczacy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwafy pzez

\Mceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnoSci 11

Radnych, glosami:

-'11 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"

- 0 -,,wstrzymuiqcych siQ"

podj?ta uchwale Nr Lvr4lo/2023 w sprawie przystqpienia Gminy Rybno do Klastra Energii pn.

Dzialdowski Klaster Energii.

Uchwala stanowi zalqcznik nr 21 do protokolu.

lmienny wykaz glcsowania nad projektem uchwaly stanowi zalacznik N 22 do protokolu

7l wvratenia zqoclv na utworzenie spolki Spo{eczna Iniciatvwa Mieszkaniowa KZN Poiezieze

sp6lka z oqraniczona odpowiedzialnoscia

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siQ do Przewodniczecego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa r Ochrony Srodowiska Pana Bogdana Wantowskiego

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.
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Pzewodniczqcy Komisji - pana Bogdana Wantowski przedstawil opinie Komisji Rozwoju
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o projekcle uchwafy.
Opinia stanowi zalacznik nr 23 do protokofu

Przewodniczqcy Rady Gminy - pan piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.
Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly pzez
Wcepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnoSci ll
Radnych, glosami:

- 11 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujqcych sie',

podi?h uchwah w Lv141112023 w sprawie wyraienia zgody na utworzenie sp6lki spoleczna
Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Pojezierze sp6lka z ograniczonq odpowiedzialnosciq.
Uchwala stanowi zaqcznlk ff 24 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalacznik nr 25 do protokolu.

8) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze Srodk6w Rzadoweqo Funduszu Rozwoiu
Mieszkalnictwa na sfinansowanie obiecia udzial6w w tworzonei soo{ecznei Iniciatvwie
Mieszkaniowei

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siQ do pzewodniczacego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i ochrony srodowiska pana Bogdana wantowskiego
pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

PzewodniczEcy Komisji - Pana Bogdana wantowski pzedstawil opiniQ Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik nr 26 do protokolu

Pzewodniczecy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyf dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. po odczytaniu projektu uchwafy pzez
Wcepzewodniczqcego Rady, poddaf go pod glosowanie.

Rada Gminy w glrosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecno6ci ll
Radnych, glosami:

- '11 - ,,2a",

- 0 - ,,pJzeciw"

- 0 -,,wstrzymujqcych sig"
podiQla uchwale Nr LYl412l2o23 w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze srodk6w
Rzqdowego Funduazu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie obiecia udzial6w w twozonej
Spolecznej Inicjatywie Mieszkaniowej,

Uchwala stanowi zalqcznik ff 27 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi za+qcznik nr 28 do protokolu.
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komisii stalvch Radv Gminv Rvbno

Peewodniczqcy Rady wyjasnil, iz z uwagi na rezygnacje z mandatu radego' kt6ry byl czlonkiem

Komisji zdrowia, Kuttury oswiaty, Bezpieczenstwa i spraw socjalnych oraz Komisji Rewizyjnej, Rada

Gminy obowieeana dokonac uzupelnienia skladu niniejszych Komisii'

WzwiazkuztymPzewodniczqcyRadyotworzy||istekandydat6wnacz|onkaKomisjiZdrowia,Ku|tury

Oswiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych

Zglcszono nastQpujece kandydatury:

Radny-PanLukaszG|owackizgbsi|kandydaturQRadnegoPanaDariuszaKarbowskiego,kt6ry

wyrazil zgode na kandydowanie.

VViece.i kandydatow nie zgloszono. Wobec czego Przewodniczqcy zamknql liste kandydat6w

Po czym Pzewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie na liste kandydatow

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 11

Radnych, glrosami:

- 10 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw'
-1 - ,,wstrzymuiqcych sie"

liste przyjeh.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalEcznik nr 29 do protokolu.

po odczytaniu projektu uchwaly pzez wicepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 11

Radnych, glosami:

- 10 -,,2a",

- 0 - ,,przeciw"

- 1 -,,wstrzymujqcych siQ"

podiela uchwalQ Nr LV/413/2023 w sprawie zmiany uchwaly w sprawie ustalenia skladu

liczbowego i powolania sklad6w osobowych komisji stalych Rady Gminy Rybno'

Uchwala stanowi zatqcznik nr 30 do protokolu

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwav stanowi zalqcznik nr 31 do protokolu.

{Ol zmianv uchwalv w sprawie powolania sklaclu osoboweoo Komisii Rewizvinei Radv Gminv

RYbno

Przewodniczqcy Rady otworzyl listQ kandydat6w na czlonka Komisji Rewizy.inej'

Zgloszono nastepujqce kandydatury:

Radny - Pan Lukasz Glowacki zglosil kandydaturQ Radnego Pana Dariusza Karbowskiego, kt6ry

wyrazil zgode na kandydowanie.

Radny - Pan Bogdan wantowski zglosil kandydature Radnego Pana Rafala Gniazdowskiego, kt6ry

wyrazil zgode na kandydowanie.

wecej kandydat6w nie zgfoszono. wobec czego Pzewodniczqcy zamknql listq kandydatow.

Po czym Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie na listA kandydatow

1)



Rada Gminy w grrosowaniu jawnym na ustawowy skrad Rady ls Radnych w obecnoSci il
Radnych, glosami:

- 11 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych siQ"

listg przyjgta.

lmienny wykaz grosowania nad projektem uchwary stanowi z araznik N 32 do orotokolu.
Po czym poddal pod glosowanie kandydature Radnego Pana Dariusza Karbowskiego na czfonka
Komisji Rewizyjnej.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady ls Radnych w obecnoSci 11
Radnych, gfosami:

- 6 - ,,2a",

- 1 - ,,przeciw"
-4 - ,,wstrzymujqcych siQ,'

kandydatur? przyjela.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalecznik nr 33 do protokolu.

Nastepnie poddal pod glosowanie kandydature Radnego Pana Rafala Gniazdowskiego na czlonka
Komisji Rewizyjnej.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 11

Radnych, glosami:

- 5 - ,,2a",

- 5 - ,,przeciw"

-1 - ,,wstrzymujecych siQ"

Kandydatury nie przyjQla.

fmienny wykaz gicsowania nad projektem uchwaly stanowi zahcznik nr 34 do protokolu

Po odczytaniu projektu uchwaly pzez wicepzewodniczqcego Rady, poddaf go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady ls Radnych w obecnosci 11

Radnych, glosami:

- 1O - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
- 1 -,,wstrzymujqcych sie"
podiela uchwale Nj Lvl414l2o23 w sprawie zmiany uchwaly w sprawie powolania skladu
osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno.

Uchwala stanowi zaQcznik nr 35 do protokolu.

lmienny wykaz gftcsowania nad projektem uchwaly stanowi zalecznik nr 36 do protokolu.

111odwolania z funkcii czlonka Komisii Rewizvinei Radneoo Radv Gminv Rvbno.
Pzewodniczecy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Przewodniczqcego Komisji SKarg,

Wniosk6w i Petycji Pana t ukasz Glowackiego o pzedstawienie stanowiska Komisji.

Pzewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i petycji odczytal tresc opinii.

IJ



Poczymdodal:,,chciafbympowiedziec,2ewposiedzeniuKomisjiskarg'WnioskowiPetycii
uczegtniczy|otrzechradnych,dw6chradnychPanradnyRafa|GniazdowskiipanradnyAdamBochno

nieuczestniczy|iwposiedzeniutejkomisji'R6wnie2mnie.iakoprzewodniczqcegotejkomisjiwzaden

sDos6bniepoinformowa||oswojejnieobecnosci.Wmoje.ioceniejesttoniedopuszcza|ne'Panowie

radni dyscyplinuje Was na pzyszbsc i groze palcem Macie z6ftq kartke Mam nadziejQ' ze cos

takiego siQ nie Powt6rzy.'

Przewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwafy'

Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczacy Rady Gminy zamknel dyskusig Po odczytaniu projektu uchwaly przez

\Mcepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowan'e'

Rada Gminy w gloaowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci 11

Radnych, gl,osami:

- G - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"

- 1 -,,wstrzymuiqcych sie"

podj?la uchwak Nr LVr415/2023 w sprawie odwolania z tunkcji czlonka Komisji Rewizyjnej Radnego Radv

Gminy Rybno

Uchwala stanowi zalqcznik nr 37 do protokolu

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik nr 38 do protokolu.

- 4 radnych nie wziglo udziafu w gltlsowaniu.

Ad.T.Wolne wnioski i zaPvtania.

Glos zabrali:

Radny - Pan Waldemar Reszka : ,,odnosnie deptaka mam pytanie Pani Elzbieto na jakich

argumentach sie Pani tam oparla glosujqc, Ze wniosek o odwolanie Pana radnego Kasprowicza

stwierdzila Pani jest bezzasadny, podwazajEc stanowisko NlKu, kt6ry stwierdzil w sprawie

prowadzenie komisji rewizyjnej niezetelnie i nieprawidlowo. A w sprawie deptaka, kontrola odbedzie

sie w tzecim kwartale. wadomo, 2e jest niska temperatura i po prostu mo2e snieg spas6. Jest to

niemozliwe i chcialabym na kr6tka odpowiedz, zeby ustosunkowala siq Pani: ,, do tego pytania.?"

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil: ,, Kaady dostal uzasadnienie uchwaly. Pan

Przewodniczecy tez przeczytal uzasadnienie i wydaje mi siQ, ze wszyscy czicnkowie, ktozy na tej

komisji glosowali to wtasnie w uzasadnieniu jest wyrazone ich zdanie. Panie Reszka mam pytanie do

Pana. Czy Pan uto2samia sie z tym wnioskiem, kt6ry zostal zlo2ony pzez Waszq piqtkg?" Panie

Radny waldku. Kiedys razem wsp6lpracowalismy. vMelokrotnie realizuiEc fajne projekty. Dlatego

jeszcze nz pytam sie czy uto2samia sie Pan z wnioskiem, kt6ry zostal zlo2ony w sprawie odwolania

mojej osoby?"

Radna - Pani El2bieta Rozentalska wskazala: ,, Panie Radny waldku na Pana pytanie odpowiem

Panu w ten spos6b. Jakie argumenty? Jezeli przeczytat Pan uwa2nie uzasadnienie, to tam zawarte sE

argumenty ijezeli by uczestniczyl Pan w komisji dnia piqtego wrzegnia tez by Pan wiedzial na czym

polegala praca komisji i na czym bylo dyskutowane. Takze myslQ, 2e wszystko zostalc wyjasnione. A

jest pan r6wniez, tak samo jak ija czlonkiem komisji. Niestety stwierdzam, 2e jest pan w mojej komisii

i nie bieze pan udzialu w 2adnej praktycznie komisji. Mo2na by bylo policzyc na palcach. Gdzie jest

Pan jako radny na komisji ijak wypetnia Pan swojq prace? Niestety musze z ptzykrosciq stwierdzi6' 2e

kilka komisji z tego powodu sie nie odbylo i niestety jakby to powiedziec dekoncentruje to naszq pracQ
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i musimy przekladaC komisje. Tak2e prosilabym zaczq' braf aktywny udzial w komisjach i wtedy
bedzie Pan wiedzial na czym zecz polega."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek udzielil wyjasnien: ,, Prosze Panstwa, co do zasady radny nie
jest zobowiqzany tlumaczyd sie ze swojego glosowania. To jest podstawowa zasada. Radny zlozyl
Slubowanie. Odpowiada, m6wiEc szumnie, przed Bogiem i historiq, i peed swormi wyborcami.
Natomiast odpytywanie radnego zeby siq tlumaczyd ze swojego glosowania, to jest droga do
szalensMa. Nie mozna tego robi6. Glosuje tak, bo podjql takq decyzje na podstawie materialu sprawy,
wyja$nien udzielonych. I wyrazil w ten spos6b swojq wole. I to konczy sprawg. Co do jeszcze tej
kwestii, bo pan radny podnosil tu te kwestie, 2eby wytlumaczyla dlaczego tak glosowala, gdyz
stanowisko NlKu bylo inne. Prosze Panstwa. To,2ejeden organ podejmuje okreslone rozstrzygniecie i

ono jest r62ne od rozstzygniQcia innego organu, to nie znaczy, 2e kt6ryS z tych organ6w dziala 2le,
wadliwie, bEd2 tez nalezy ktoregos z nich odwola6, wyrzuci6. Pzeciez slyszycie Panstwo w radiu,
telewizji codziennie. Byl wydany wyrok w pieMszej instancji skazujqcy. Bylo odwolanie. Druga
instancja uniewinnil. Mamy dwie spzeczne calkowicie decyzje w tej samej sprawie. To tzeba odwo+ac
kt6ryS sed. Ale kt6ry? Pierwszej instancji drugiej instancji? Nikt czegos takiego nie robi. Tym bardziej,
2e tutaj w tej kwestii swojq wolQ wyrazily organy usytuowane w calkiem odmiennych strukturach, bo
Komisja Rewizyjna Rady Gminy usytuowana w struktuze Rady Gminy, organu stanowiqcego rady i

Najwy2sza lzba Kontroli organ fachowy, powolany do kontroli, usytuowany calkiem odrebnel
struktuze. No i jeszcze wracajqc do tej Najwy2szej lzby Kontroli, bo Zycie dopisalo ciekawy final.
ProszQ parlstwa, bo Najwyzsza lzba Kontroli po tej kontroli stwierdzila, 2e nalezy sprawe skierowa6 do
prokuratury. A prokuratura? Tu mam postanowienie Prokuratora Rejonowego w Dzialdowie podpisane
pzez Prokuratora Rejonowego w Dzialdowie. 22 grudnia 2022 roku, po rozpoznaniu zawiadomienia
Najwyzszej lzby Kontroli Delegatury w Olsztynie w sprawie tego zdaEenia, niedopelnienia pzez
W6jta Gminy Rybno obowiqzku racjonalnego gospodarowania mieniem Gminy Rybno - chodzi o ten
oto ten nasz kort - odmawia wszczecia Sledztwa wobec stwierdzenia, Ze czyn nie zawiera znamion
czynu zabronionego. A wiec moze jednak dzialanie komisji rewizyjnej byic prawidlowe, skoro jest
zbieane ze stanowiskiem prokuratury? Koncowe fragment postanowienia prokuratury. W Swietle
dokonanych ustalen stwierdzi6 nale|y,2e w6jt cminy Rybno nie dopuscif sig czynu polegajqcego na
niedopelnienie obowiezk6w lub przekroczenie uprawnien. MajEc powyzsze na podstawie art. 17
paragtaf 1 Kodeksu postepowania karnego, postanowiono umozy Sledztwo."

Radny - Pan Lukasz Glowacki: ,, prosze Panstwa, w tej sprawie nale2y jeszcze wspomnieC, czy pan

radny Gniazdowski, czy pan radny Reszka tak ochoczo powoluje sie na raport NlKu, ale analizujemy
go wybi6rczo, bo proszq Panstwa, nie wiem czy Pan radny Gniazdowski ma raport NIK pzed sobq
czy Pan Reszka ma. Czy moze ktog z Panstwa ma? Strona bodajze 16 wnioski i zalecenia
pokontrolne. Pierwsze zdanie jest napisane brak uwag. To tyle w temacie.'

Radny - Pan Waldemar Reszka stwierdzil ,, tak, wszystko jest niezasadne. To ja mam pytanie, moze
Pan Radca odpowie, moze Pzewodniczqcy, mo2e Pan Glowacki. Chodzi mi o podbudowe kortu w
Zabinach. Kr6tkie i treSciwe pytanie: miaic byc z podbudowq wszystko w pozqdku -
certyfikaty, zgodnosci. Pytanie gdzie jest to podbudowa?"

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,, Szanowni Paistwo, pzypomnia+a mi sie sytuacja z dzisiejszej
komisji, jak Pani Skarbnik omawiala budzet. Pan Waldek siedzial cafy czas w telefonie i gdy Pani
skarbnik zakonczyla to co miala nam do przekazania, Pan Waldek Reszka podni69 rQke izapytal sie
o temat, kt6ry w og6le nie byf aktualny i nie byf podejmowany na tej komisji. Tak samo jest w tej
sytuacji. Panie Reszka w Zabinach trwa inwestycja Pan Kowalkowski z wtaz z budowq Osrodka
Sportu i Rekreacji, Centrum Sportu i Rekreacji, podejmuje sie tez budowy kortu do tenisa w Zabinach i

modernizacji kortu do tenisa w Rybnie. Tam trwa budowa. Dlatego to miejsce wyglqda tak, jak
wyglada."
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Radny - Pan Rafal Gniazdowski: ,, Odnosze wra2enie, 2e w sprawie kortu w Zabinach Mamy taki

obraz tego, 2e nic siQ nie stalo, 2e wszystko bylo w pozqdku, Ze kontrola, kt6ra zostala

przeprowadzona peez Najwyzszq lzbe Kontroli, byla bez uwag, 2e to kruszywo, kt6re bylo wlasciwe,

jest certyfikowane. Ono nadal tam jest, nie zostalo zabrane. Szanowni Pafistwo, nie my odpowiadamy

za te inwestycje. My mamy tylko jako radni sprawdzic, czy w jakikolwiek spos6b doszlc do.

niew+asciwego wydatkowania Srodkow publicznych. Wracajqc do raportu NlKu, jeszcze rcz powlatzam

sobie pozwole sobie pzytoczyd oczywiscie tresci zawarte w tym raporcie i uwa2am, 2e je2eli bylyby

one niestosowne, niewlasciwe, nierzetelne iw og6le takie, kt6re nie majE uzasadnienia w

dokumentach, do kt6rych ci specjalisci z Najwy2szej lzby Kontroli mieli dostQp, to tego stwierdzenia

mianowicie by nie bylc niezetelnie pzygotowywanE oraz realizowane pzedsiQwziecie.' W tym

miejscu zacytowal tres6 wystepienia pokontrolnego NIK . Dalej kontynuujac: ,, NIK zauwa2a, 2e gmina

jako inwestor nie miala podstaw do zalo2enia, Ze inwestycja budowy kortu bqdzie prawidltcwo

zrealizowana tylko w oparciu o spoleczne zaanga2owanie mieszkanc6w oraz Srodki z funduszu

soleckiego. Ale mysle, ze akurat sytuacja tego wymaga, by podepzec sie raportem NlKu. ltak
naprawdq mysle, 2e mam prawo do tego, zeby to odczyta6 nawet po raz kolejny Rozmawaamy o tym,

a wiec mamy prawo podpierac sie na dokumentach. JeSli ktoS uwaza,2e nie ma sensu, czy to go nie

interesuje, to po prostu niech tego nie slucha. O potzebie zaangazowania do budowy os6b, o wiedzy i

kwalifikacjach specjalistycznych Swiadczy fakt, 2e ju2 pieMszy etap prac ziemnych zlecono firmie

budowlanej." Dalej cytujqc fragmenty raportu NlK. Dodal: ,,Szanowni Panstwo, to nie iest sytuacja, w

ktorej ja to twozylem ten dokument. Analizowalem te dokumenty, do kt6rych dostqp mial NlK, a wiec

mamy prawo 2qdac wyjasnien i zadawa' pytania. Je6li mamy wetpliwosci co do pracy komisji

rewizyjnej pomimo tego, czy jedna czy druga komisja uzyska+a wiqkszos6 i pzeglosowala to

stanowisko, no taka jest kolej zeczy. Na to nie mamy wplywu MyslQ, 2e warto r6wnie2 pamiQtad o tym

raporcie NIK u w odbioze calej sytuacji,2e po prostu wszystko bylo prowadzone wfaSciwie "

przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski zwrocil sie do Radnego Pana Rafala Gniazdowskiego:

,,pytanie, kt6re mialo pa56 panie radny? Bo pytanie nie padlo."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zapytal ,, czy Panstwo radni podpisu,ecie sie pod tym raportem

NlKu? Tak czy nie?"

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjasnit: ,, Na.iwy2sza lzba Kontroli, wracajac do kwestii

podstawowej, pan radny podkreslil, 2e twierdzi siQ, 2e nic tam sie nie stalo. Prosze panstwa,

popatzcie na r6zne procesy inwestycyine, kt6re realizuje gmina, jakakolwiek inna. Nie ma takiego
pzedsiewziecia inwestycyjnego obejmujqcego roboty budowlane, kt6re jest w stu procentach zgodne

z dokumentacjq projektowe i z planami przyjqtymi pzed przystqpieniem do realizacji. Ktokolwiek zna

Zycie, to wie, Ze to jest nawet niemo2liwe. Nawet Panstwa prz edsiewziecia, kt6re realizujecie w swoim

gospodarstwie domowym, remonty, zakupy itd. Popatzcie na swoje przedsigwzigcia Czy

kt6rekolwiek z nich byb tak w stu procentach zgodne z tym, co planowaliScie? Co do pzedmiotu tej

realizacji. Co do koszt6w, co do czasu trwania, co do wszelkich innych zeczy. Ptzypuszczam, Ze w 99

procentach nie. Tak samo to. Byty r62ne historie, kt6re NiK opisal. Ale NIK kierujec sprawe do

prokuratury poddal sie pod ocene innego organu. Co inny organ stwierdzil? Ze nie mo2na w tej

sprawie prowadzic postQpowania karnego, 2e nie doszlo do naruszenia przepis6w, kt6re decydujq o

odpowiedzialnosci organu wykonawczego gminy. Apelowalem do Panstwa zeby, kiedys apan radny

Gniazdowski mi to wypomina jako m6j btqd, by zakonczyc dyskusje w tej sprawie. To nie bylc

stwierdzenie autorytatywne, 2e nale2y zakohczye i koniec. Nic dalej nie mo2na. ProszQ Paistwa,

kazdy z nas doskonale wie, a prawnik w szczeg6lnosci, ze wystarczy choc trochQ uruchomic fantazje i

ka2dq ze spraw mo2na ciegnac w nieskonczonosc. A ju2 szczegolnie taka, w kt6rej jest jakikolwiek

spor. Apelowalem do Panstwa rozsqdku i sumienia. Mamy isC do pzodu, a to przypomina troche

sytuacje, jak ktos kiedys sobie rozdarl piQknq i cennq marynarkQ i potem przez lata na ka2dym

spotkaniu pzypominal, jaka to straszna sprawa siQ sta+a, ze kiedys rozdarl swo.lq pieknq numeracjQ

No stalo sie, ale naprawiono ijedziemy dalej. Tak samo tu. Niewetpliwie moglo tam dojs6 do jakichs
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nieopisanych zresztq nieprawidlowo6ci. Ale proszg Padstwa, jeste6cie organem stanowiqcym gminy,

macie decydowad o najwazniejszych sprawach decydujqcych o rozwoju tej gminy.

Popatzcie na inwestycje jakie sq realizowane. Jaka jest ich wartos6, bo musimy pzymieQyc. Nada6

tej sprawie jaki6 wymiar chodby zlobek 10 mln. Juz nie wspomne o kanalizacji itd. Miliony. My

walkujemy chyba ju2 trzeci czy czwarty rok sprawy o wartoSci nie wiem. 17 ty6. 20 ty5.? Pozwalam

sobie na to, bo obsluguje samorzqd od wielu lat. Rada zajmuje sie najwazniejszymi strategicznymi
sprawami istotnymi dla rozwoju gminy. Po to ludzie wybierajq radnych w demokratycznych wyborach,

bo zaufali radnym. Wiedze, ze to se ci, kt6rzy ich pociagnq do pzodu."

Mieszkaniec Zabin - Pan : ,, Jestem mieszkahcem Zabiny. Jest mi wstyd.

Pzychodzq na te sesje juz po rcz kolejny i wertuje sie temat.. Drodzy Panstwo Zabiny czek4q na

r62ne inwestycje. Naprawde zapraszam wszystkich, szczeg6lnie Pana ReszkQ z Tuczek, poka2e jakie

inwestycje w tej chwili czekajq w Zabinach Panie Reszka, ja panu gwarantuje, Ze jesli ten tort
powstanie, bo za chwile bedzie ten kort. Zaprosze pana na mecz, zagtamy. I wtedy zobaczy pan, jaka

to jest ciezka fzyczna Va. A pan o korcie opowiada. Powiem panu takq pecz, 2e Zabiny czeka
przelom, a pan stoi w miejscu. ldziemy do ptzodu. Caly czas chcialem podziekowaC panu w6jtowi, Ze
podjql sie obwodnicy w Zabinach. Pana w tym nie bylo. Pana nazwisko tam nie zaistnialo, Panie
Reszka. Drugiego Pana radnego z Koszelewy te2 tam nie byltc. Zabiny ponad 20 lat czekajq na to,

2eby obwodnica powstala. Panie Reszka kort w Zabinach niech pan zostawi mieszkancom.
Z tego miejsca chcialem podziekowad Panu radnemu z Zabiny Gzegozowi Rozentalskiem, Panu
W6jtowi, kt6zy podjeli sie tego, 2e w Zabinach powstanie obwodnica. Radny Pan Sylwester
Kasprowicz - chcialem z tego miejsca podziekowac, , 2e pomaga. Tu trzeba patze6, panowie, bo ta
droga idzie w tym kierunku. Dzieki Panu W6jtowi, dzigki radnemu Gzegozowi Rozentalskiemu bedzie
ten kort. Ale drodzy Pahstwo. My, obywatele tej gminy patzymy na was wszystkich. Za chwilq
zaczniemy Was za te wszystkie zeczy oceniad. WdaC bardzo wazny jest ten kort. Inwestycje za
grube miliony sq w gminie robione. Tu powinna byc rozmowa, dialog. Nie kopanie dolk6w jeden po

drugim, tylko dialog.'

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil :,, Prosze pana, nie chodzi o korty. Chodzi o fakt
wykonania, gdzie zostaly zmarnowane pieniadze publiczne, bo 15 tysiecy poszlo na budowg. Teraz
zostalo rozebrane do zera i musimy odnowa robi6. Nastepne 15 tysiecy p6jdzie. Panie Mecenasie,
ka2dy projekt mozna zmienic w trakcie, tylko to trzeba zmienic wczesniej nie po wykonaniu. Po drugie
nie ma sie odnosid do prokuratury. Ale skoro ktos pzestawia certyfikat na kruszywo +amane przy

budowie kortu, a jest po sp6lka to ju2 jest oszustwo. Dla mnie taka kartka, ktos pokazuje certyfikat, 2e
jest wbudowane kruszywo lamane, a jest to sp6lka. Druga, 2e jest teraz gdzie ten material lepszy
budowlany w tej chwili zginel?. Skoro 2e6cie rozebrali do zera. Mia+a by6 tylko zdjeta warstwa, w tej
chwilijest rozebrane do zera. To co sie stalo z tym mateflalem, kt6ry byl zaplacony ju2 wczesniq? Czy
bedzie uayty z powrotem? Czy zostal spzedany?, czy jest utylizowany?"

W6jt Gminy - Pan Tomasz WQgzynowski wyjasnil: ,, Inwestycje prowadzi firma . Ja czekam na to
kiedy mi pzyniesie dokumenty, 2e mamy odebra6, a w trakcie jezeli sie cos dzieje i cos Panu nie
pasuje to prosze sie zwr6ci6 do tej firmy'.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz wskazal: ,, raport NIK calosciowo objql kontrole tego kortu.
Wiadomo bylo, 2e w dwa i p6l roku z funduszu soleckiego nie wybuduje sie kortu do tenisa. Wadomo
bylc, Ze w budzecie gminy nie byly zabezpieczone pieniqdze na ten kort, poniewaz czy to pan w6jt,
czy radni, kt6rzy rozmawiali z panem w6jtem czekali na dofinansowanie. Pojawly sie szanse na
dofinansowanie tej inwestycji. Nikt caloSciowo nie przeanalizowal tej inwestycji, jakim Jest kort do
tenisa. I Pan, Panie Gniazdowski, dziwnie to wszystko pzedstawia. Tak jakby ten caly raport NIK
spad na komisje rewizyjnq. Komisja Rewizyjna jest najgorsza, ale m6j pzedm6wca, mieszkaniec
gminy Rybno dobze powiedzial. Czeka nas bardzo wiele inwestycji, duzych inwestycji. Nowa ulica w
Rybie. DziS pan W6jt wspomnial tez fantastyczne nastgpnq kolejna informacjQ i tez chcg pogratulowac
pracownikom urzedu, bo dostalismy dofinansowanie 800 tysiecy zlotych na zabytkowE szkofQ w
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Rybnie i 130 tysiecy na zabytkowy kosciol w Koszelewach. \ rymieniamy dach, bedzie super.
wizualnie to wszystko wyglqdalo. My caly czas dq?ymy do tego, Zeby swoje pozycje, budowac na

korcie do tenisa. Teraz w sprawie deptaku w Rybnie zaEuca mi sie opieszalosc, 2e na trzeci kwartal
pzewidzialem spotkanie komisji rewizyjnej. Ale to komisja rewizyjna w skladzie teech os6b, dw6ch
nie bylo, ustalila taki porzEdek obrad. Mozna si? z tym zgadza6 lub nie, ale pisa6 o odwolanre
pzewodniczqcego, czlonka danej komisji to juz jest absurd."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zwrocil uwage: ,, dobze wiecie, 2e ka2dy z radnych ma wklad w
ka2dq inwestycje iw to co sie dzieje w Uzedzie Gminy, w naszej gminie gbsuiec na sesjach. To
niesie za sobE skutki prawne i finansowe. A wigc myslg, 2e kazdy z nas jakis sw6j wklad w tq
inwestycje ma. Na pewno bardzo cieszy, 2e te inwestycje sq ni2 ich nie ma. MySlQ, 2e tut4 nikt tego
nikt nie podwazy. Natomiast jeSli chodzi o tQ komisjQ rewizyjne istanowisko komisji skarg, wniosk6w i
petycJi, to bylo okreslone, Ze komisja musi mie6 wiedzQ specjalistycznq, moze kozystac z pomocy

specjallstow w danym zakresie, jesli nie posiada wiedze. Komisja nie wychwycila ani jednej, tam
nieprawidlowosci, kt6re byly pzekazywane w raporcie NIK u. I to chodzi o to, 2eby byla pzejzystos6 i

transparentnosc i pzede wszystkim w mojej ocenie pewien obiektywizm, bo w calej tej sytuacji wydaje

mi siQ, 2e gdzies go na pewno zabraklo. A jesli chodzi o deptak w Rybnie, zf't2ylismy taki wniosek.

Mamy takie prawo. Pojawily sie pewne wqtpliwosci. Sq pewne informacje, kt6re zostaly pzekazane i

nalezy to zweryfikowac. A czy termin jest wlasciwy na trzeci czwarty? Czy mo2na byloby to od razu

zrealizowaC w czerwcu? To jest kwestia do rozmowy. Ja uwazam, 2e takie dzialania powinny by6
podejmowane jak najszybciej iten material dowodowy w tej sprawie powinien r6wnie2 zostac
calcsciowo zebranv."

Mieszkaniec Zabin - Pan Panie Wantowski jeszcze do pana pare sl6w. TeZ

Pana chcialem zaprosic do Zabiny. Pokaze Panu osobiscie i myslQ, 2e Pan bedzie w tym kierunku tak

intensywnie dziala.l i byl uparty jak w sprawie tego kortu Pana Reszki. Pana wlasnie te2 zapraszam i

tego radnego z Koszelew. PzejdE sig z Wami po Zabinach, pokaze, co tzeba jeszcze zrobi6.

Pzyjedziecie niedlugo nowa obwodnicq Zabin, bedziecie zadowoleni. Tylko, ze to nie bedzie wasza
zasluga, panowie. To nie bedzie wasza zasluga. Waszq zasluge akurat w tej chwili to jest tylko

wbijanie szpili i robienie szumu. Nic to nie daje, nie pomaga. Jestescie wybrani tu przed nas.

Drodzy Panstwo, przychodze, slucham o inwestycji w gminie Rybno, to uwiezcie mi, 2e ci ludzie robie
duzo roboty. Dobrej roboty robiq. Ponad 20 miejscowosci w gminie Rybno. Wsie czekajq itu sie robi

robote. A wy 2e6cie siq uczepili kortu tenisowego, gdzie 2aden z was w tenisa nie gral? Poza
telewizjE. Da pan juz spok6i z tym kortem. Ta inwestycja powstanie w Zabinach".

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazat ,, Piekna przemowa. Tylko jedna eecz. gdzie pan pominql

soltysa Gajka, zbieral podpisy za obwodnicE. On tu kiedys wspominal, ze podpisal siQ, kto nie
podpisaf siQ, a teraz sie za za*ugi robi komus innemu. Ale mniejsza z tym. Jak chodzi o kort, jak
m6wilem, chodzi o jedno. Chodzi o to, 2e wydatkowane pieniadze byly publiczne. Nasze pieniAdze
poszly na ten kort. Chodzi o wyjasnienie. My jako radni jestesmy od tego, 2eby pilnowac dyscypliny
finansowej. Nastepna rzecz panowie, co mysmy zrobili? Te wszystkie, co powstaly inwestycje sq
dziQki komu? Kto jest wladzq? Radni czy pan W6jt? To prosze sprawdzid glcsowania moje. Czy
kiedys zaglosowalem przeciwko jakiejS inwestycji? Sprawdzil Pan to? Sprawdz Pan moze protokoly z

komisji i tam sie docieka o co chodzi. Prosze ml nie m6wi6, 2e jestem pzeciwko inwestycjom, bo
inwestycje w Za binach powstaly r6wnie2 dzieki mnie i pozostalym radnym, kt6zy tu sa na tej sali.
Ciesze siQ, 2e ten kort powstanie. Niech bQdzie kort w Rybnie. Chodzi tylko o jakosc wykonania. KtoS

tu nas opisuje, robil jakies ofiary, wyzywa siQ od baran6w w internecie. Pzepraszam bardzo, jak tak
mo2na? Walczymy o pieniqdze publiczne. Za to jestesmy szkalowani. PieMsza komisja rewizyjna
zaglcsowalem, ze skarga byla zasadna, ale dlatego, 2e nie widzialem. Jak pojechalismy,
zobaczyli5my jak to wyglqda rzeczywistoSci. Dlatego zmienilem zdanie. ProszQ wskazad jedno
gllsowanie, gdzie bylem pzeciwko tej inwestycji. Jezeli ja bylem pzeciwko kt6rej5 inwestycji, to
ptzyznam Panu racje."
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Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil: ,, Panie Wantowski. Wracajqc do tego co pzed chwilkq
Pan powiedzial. No tak, rada gminy uchwala '6ane eeczy. Ale to pracownicy i Pan W6jt realizujq te
uchwafy. I chce pzypomnied, 2e dwa nzy, ttzy razy byl Pan pzeciwko lub wstzymal sie od glosu
pzy planowaniu bud2etu na kolejny rok. To prawda czy nie? Czyli de facto bylo to Panu obojetne lub
pzeciwko inwestycji? Nawet pamietam, Ze byl Pan przeciwko lub wstrzymal sie, jezeli chodzi o
budowQ Swietlicy w Tuczkach, z kt6rych Pan pochodzi. Niech sobie pan pzeanalizuje, bo ja mam tam
wszystko pzeanalizowane. Wr6dmy dalej. Inwestycje. Do mnie zglaszaja sie mieszkancy z Kolonii i

pyldE, ey da rade naprawi6 dziury na drodze. Jak mam tym mieszkancom wytlumaczyc, 2e gdy byla
propozycja asfaltowa z zqdowego programu tej drogi, wtedy pan ugi4l sig lnie chcial tego
realizowa|? To byl program taki do kilometra. V\ftedy mozna bylo zrealizowac tq inwestycje. Jak mam
tlumaczyc tym mieszkaficom, 2e to nie jest pana wina? Niech pan mi to argumentuje. DzwoniE do
mnie mieszkancy z pana okregu wyborczego.'

Radny - Pan Bogdan Wantowski w odpowiedzi: ,, Panie Kasprowicz, pzypomnimy o co chodzilo z tq
drogq? Chcielismy, 2eby byla pociqgnieta ca+a. Status drogi gminnej nadny do pana Kaczmarka.
Uparliscie sie tylko na kawalek za stadion. Dlatego bylismy pzeciwko. Tylko pan Janusz Kaczmarek
wnioskowal o to, Zeby ta droga byla cala gminna, aZ do koica skonczyc. Nie tylko skoiczy6 polowie
drogi. Dlatego bylismy przeciwko. Nie pzeciwko drodze, tylko pzeciwko temu,2e nie chcieliscie
statusu tej gminy jako droga gminna.'

Redny - Pan Sylwester Kasprowicz zwr6cil uwage: ,, Panie Wantowski, czy pzypomina Pan sobie, na

czym polegal projekt zrealizowania tej inwestycji? To byl projekt eqdowy, budowania dr6g,
modernizacji, kladzenia asfaltu do jednego kilometra. Czy wedlug pana lepiej jest nie zrobi6 calego
odcinka, np. poltora kilometra, ni2 zrobi6 kilometr. Tak?"
Radny - Pan Bogdan Wantowski w odpowiedzi: ,, chodzi,lo siQ o co? O nadanie numeru statusu drogi
gminnej, nie o to, Zeby to bylo nadane. Zaglosowalismy za wnioskiem o asfaltowanie. Tylko 1 glos.
Stworzyc, nada6,2e ta droga jest gminna do konca i to byl tylko caly problem. Nie bylo problemu, 2e
my chcemy, tylko nada6 status drogi gminnej i dalej by6my gbsowali za przyjeciem, stworzeniem
pro.iektu, za asfaltowaniem. Tylko o to chodzilic, o nic wiecej."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz : ,, no tak, panie radny, gdybysmy zaczeli robi6 tq droge do
kilometra, z programu do kilometra, wtedy byl taki program - 90 80% dofinansowania, i tak bysmy nie
doptchneli tej drogi do samego konca. Wec nadanie temu odcinkowi, tego co chcieliscie i tak by nic
nie dalo, bo to byla realizacja do jednego kilometra. Wec lepiej jest zawalczy6 o pzypusdmy 150
metrow ni2 ztealizowa| kilometr drogi. Takie jest Pana rozumowanie postawid sie i tego nie
zrealizowa'. I jak ja mam? Jak mam tlumaczyd mieszkancom, 2e nie dziala Pan ich niekorzy66? Tak
panie Wantowski, jezeli ja bym mieszkal w Pana okrqgu i bym byl tam radnym, to ja bym pieMszy
zagfosowal za tym,aeby chocia2 kilometr tej drogi od stadionu, bo moze mieszkaicy nie wiedzq od
stadionu w kierunku Kolonii bylby zrealizowany. To o to tu chodzilo. I dodatkowo jeszcze dodatkowo
jeszcze rozmawiam czesto z mieszkafcami. Moglibysmy miec super park linowy pzy ulicy Sportowej.
Pan W6jt wyszedf z propozycjq zakupu lasu, gdzie bySmy mogli zrobi6 nowy super park dla
wszystkich mieszkaicow nie tylko z Rybna, bo mogliby pzyje2dza6 mieszkancy z calej gminy. Kto
wtedy tez dzia|€l na szkodg mieszkafc6w? Panie Wantowski, byl pan za, czy peeciwko? "

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazat ,,tylko tam jest akurat ponad 50 par gniazd czapli. Co pan

chcial, z tym zrobic? Chcial Pan eksmitowac te czaple? Po drugie pytal siQ ktos o zdanie
mieszkancow tego osiedla, czy chcq mie6 pod nosem piQC metrow napzeciwko ulicy, park linowy?
Potem mieszkancy te2 m6wiq, 2e nie chcq takiej inwestycjiw tym przypadku".

Mieszkaniec Zabin - Pan I : ,,1 widzi pan, panie Wantowski, pzed chwilq pan do mnie
powiedzial cos innego, co innego wyszlo, jest zapisane, wiadomo, o co chodzi. Pana wiek wskazuje
na to, 2e ma pan zyciowe doswiadczenie. Juz jest pan czlowiekiem powa2nym i chcialbym, zeby pan

siq powaznie zachowywal. Dlaczego? Bo prosze pana, w mlodym wieku czlowiek popelnia bledy, ajuz
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w takim wieku to mi sie wydaje, Ze to troszeczke teeba spojzed na to inaczej i by6 powa2nym' 2e pan

mi tutaj m6wi, 2e lo czy tamto, to mnie nie interesuje zbytnio, bo powiem panu tak Tyle czasu minelo'

a Pan wertuje ten temat kortu w Zabinach. Teraz do tego hejtu Panie Wantowski' o kt6rym Pan

wspominal w internecie? JeSli sig w internecie cos pisze na kt6rejs stronie, to tzeba wziec na siebie

odpowiedzialnosc tego typu, 2e bedzie odpowied2. Bedzie na to na pewno odpowiedz na pewno nie

bedzie pozytywna. PiszE ludzie, ktozy majq cos do powiedzenia. Taka jest zasada. Koleinq zeczq

.iest Pan wspomnial soltysa Edmunda Gajka. Edmund Gajek nie zbieral 2adnych podpisow pod

obwodnica Zabiny, tylko robila to stra2 pozarna. Jest pan w bQdzie? Chodzili stra2acy. Pan Nazar

chodzil .ieszcze z dwoma ludtmi. Gdzie powinien chodzi' z Sottysem. Obwodnica Zabiny bedzie,

dzieki Panu W6jtowi, naszemu radnemu ijeszcze wielu innym ludziom, kt6rzy do tego sie przylozyli. I

Pana tam tez nie bylo."

Radny - Pan Lukasz Glowacki: ,, chcialem sprostowac wypowied2 pana radnego Wantowskiego i

Gniazdowskiego. Panowie malo za kt6rym bud2etem glosowaliscie. A czy Pan mecenas czy Pani

skarbnik moze powiedziec co by bylc realizowane jakby inwestycji w bud2ecie nie byl przeglosowane?

Poza tym Pan m6wi, 2e byl Pan za kazdq inwestycje. Proszg powiedzie', Wzecie2 pan byl przeciwny

af bo sie wstrzym al za ptzekazaniem pieniedzy dla gminy Grodziczno na remont drogi Grqdy -

Kielpiny."

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazal: ,, tak bylem przeciwny dlatego, 2e gmina Grodziczno
jeszcze nigdy nam nie pomogla w swoich dzialaniach. Mamy tyte swoich potrzeb. Edmund Grajek
pisze o kawalek chodnika, zeby mozna bylo wyrysowac pzejscia dla pieszych w Zabinach. Dostaje

pismo od pana w6jta, ze nie ma na to pieni+k6w, ale lekkq rgkq zucamy pienie2ki do innej gminy

Teraz pewnie Dqbr6wno zglosi sie, bo ten most im sie zawala. Tzeba bedzie moze pieniE2ki im dac,

tez pewnie damy. Tylko nie patzymy na potzeby naszych mieszkancow, tez se drogi dziurawe,

potzeba remontu drogi, Rybno te2 jest do asfaltowania. Chwala temu, 2e jest bedzie asfalt. Ta droga

bedzie na stracie miala status gminy drogi wojewodzkiej. Ciekawy czy powiat na to pieniq2ki da i

lvtedy bedzie nastgpny problem. Tak2e kazdy pateY na swoje. A po drugie to co m6wilem, 2e

Edmund Gajek zbieral podpisy, to on tu na sesji m6wil, 2e zbie?l podpisy. Ja tego nie slyszalem, to

on zbieral podpisy. Dlatego tak powiedzialem."

Mieszkaniec Zabin - Pan ,, nie szukajmy winnych, szukajmy rczwiqzafi,

rozmawiajmy, a zrobimy du2o wiecej. Ka2dy mieszkaniec powinien pzyjsc na takq sesje i powiedziec,

jak jest faktycznie. I powiem panu tak przed chwilq uslyszalem, 2e pan na te droge nie glosowal. Mam

zal do Pana, bo jesli bedzie inwestycja w Zabinach jakiej drogi pewnie Pan te2 nie zaglosuje, bo to nie

bedzie w Rybnie. Tak Pan zrobi.'

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzit ,, nie glosowalem za ptzekazaniem pieniedzy do innej

gminy, a nie w miejscowosci w naszej gminie. Tylko o to chodzilo, prosze pana. A drogi nasze?

ProszQ popatzec jak wyglqdajq drogi na naszych osiedlach. Na naszym osiedlu nie ma asfaltu, sE

dziury, po deszczu nie idzie przejsc. To jest nasza gmina, to jest nasza miejscowosc, a my dajemy
pieniqzki na inne miejscowosci."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz : ,, tak czy Panie radny a o tych drogach z dziu.ami to po prostu

niech Pan nie wspomina, bo to taki dra2liwy temat sie zrobil. Tutaj Pan podejmowal przed chwilkq

temat tej drogi tam u Pana. Rozmawialem z Panem w6jtem, nie zrealizujemy tej drogi z wlasnych

pieniQdzy, z budzetu. Bqdziemy ubiegac sie o dofinansowanie na te drogQ, bo my nie jestesmy w

stanie zrealizowac jej stu procentach. I te Czaple wspomniane. Ten argument panie radny do mnie nie

trafla. Ale dobze, byla Pana taka decyzja ityle. Podsumowujqc, naprawdq w tej gminie dzieje sie

bardzo du2o inwestycji i tak naprawde dzieki bardzo dobrej kadrze pracownik6w mamy mo2liwosC

realizacji tak wielu inwestycji na naszym terenie, naszej gminy."
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Radny - Pan Lukasz Gtowacki : ,, pzepraszam, panie radny wantowski. pan cary czas nie rozumre,
ze droga jest bardzo wazna dla mieszkanc6w miejscowosci Grqdy. co z tego, 2e ta droga biegnre w
innej gminie? To mieszkaicy miejscowosci Grqdy sq naszymi mieszkancami, kt6zy nas wybrari i im
nalezy tq drogg zrobi6. I Pan za tym nie grosowaf. po prostu pan sobie wyje2dzaz domu asfartem, a
tam mieszkaicy miejscowosci GrEdy, bo w 90 procentach tq drogq bede ie2dzi6 mieszkancy
miejscowosci Grqdy. Jadq p6ltorej kilometra po dziurach. Dojechac do asfattu to im sie nale2y. Na
kazdym zebraniu, jakie jest miejscowosci GrEdy, jest pytanie, kiedy bedzie droga naprawiona. I teraz
bedzie, ale nie dzieki panu."

sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,, co dyskusji , chce tylko sig odnies6, 2e proszg pamietad,
nie mam znaczenia tutaj dla pana w6jta, czy to znajduje sie w gminie sqsiedniej. znaczeni; jest takie
czy to jest dla naszych mieszkarlc6w. I jak sie spojrzy gdzie jade mieszkaicy Truszczyny czy to gmrna
Grodziczno to zrobila? Tak samo w pzypadku miejscowosci Grqdy. Musimy patzec na pewne
inwestycje szerzej. 15 pazdziernika sE wybory do Sejmu i Senatu, jak r6wnie2 tez referendum. proszQ
gtzekazae ju2 swoim mieszkaicom, 2e zostanie zapewniony dojazd do lokali wyborczych . zgodnie z
kodeksem wyborczym bede to dwa kursy. w niedlugim czasie, bo mamy tu termin do s pazdziern G
zostanie ogloszony plan dowozu tych mieszkarlc6w do lokali wyborczych,'.

Radny - Pan waldemar Reszka: ,, mam pytanie do pani sekreta z czy gmina posiada jakies
mieszkania socjalne tzw. bezpieczne? Na pzykfad jak ktos wychodzi z zakladu wjeziennego i jakie
zakwaterowanie ma zabezpieczone? ProszQ o adres gdzie to sie znajduje."

w6jt Gminy - Pan Tomasz wegzynowski w odpowiedzi wskazaf ,, panie radny posiadamy takie
mieszkania. Gdzie one sq to prosze sig zwr6ci6 do Gops. Gops te rzeczy na bie2qco uzupelnia i

prowadzi. Drodzy radni, ja w+asciwie patzqc na tq dzisiejszq sesje wfasciwie jestem zadoworony.
Generalnie m6wimy w miarQ kulturalnie wychodzimy, myslQ, ze cog dobrego wyzucamy z siebie,
jakies pzemyslenia, jakies zeczy, kt6re sie dzialy. tdziemy do pzodu, realizujemy r6zne inwestycje.
wemy, 2e mamy radnych, kt6tzy wiecej robie. Mamy takich, kt6zy mniej robiq. Jedni stara.ia sie, 2eby
bylo jak najlepiej dla mieszkanc6w, inni mniej sie staraje dla mieszkahc6w, 2eby cokolwiek zrobid. Ate
generafnie nie2le. | zyczQ nam wszystkim, zebysmy dalej mimo tych r62nych spor6w, r62nic pchali tE
gmine do przodu i coraz lepiej mieszkafcom. Zapraszam Pan6w i Panie na otwarcie osrodka zdrowra.
Jestesmy poddawani jako wz6r w kraju, nie tylko w wojew6dztwie je2eli chodzi o podstawowq opreKQ
zdrowotnq. Pzy tym marazmie w naszym kraju do poziomu naszego kraju, ze nie porownujmy sle oo
innych. Wec mamy naprawdQ sukcesy, mamy eeczy, kt6re inni pzyje2d2alqsig od nas uczyc, uczq
sie od nas tego, Ze ju2 myslimy o seniorach, o polityce senioralnej. My juz jestesmy jako gmina
pzygotowani na lawine starych ludzi, na lawine ludzi w hospicjach, na lawinq ludzi, kt6rym tzeba
bgdzie pom6c. To my jestesmy prekursorami jako gmina w tej dziedzinie i wielu innych. Zobaczcte
chocia2by sprawa wody. To my zesmy wypzedzili, robilismy w inwestycje w wode, kt6rych nie wida6,
ale dzieki temu nie mamy problem6w z wodq. I tak jest w szeregu innych sprawach. zobaczcie opreKe
pzedszkolnq. lle lat temu zesmy zalatwili, ze 100o/o dzieci kozysta z opieki pzedszkolnej? Teraz
opieke 2lcbkowa uruchomimy. ldziemy, realizujemy potzeby mieszkaic6w ijestesmy traktowani jako
gmina, kt6ra jest wzorcowa. I ptzyjezdzdlq ludzie i patrze co sig u nas dzieje, jak my realizujemy
pewne zadania, wiec cieszmy siQ tym wsp6lnie. A je2eli chodzi o glcsowanie, no kluczowe glosowanie
zawsze nad bud2etem gminy na dany rok. wgc radny, kt6ry nie glcsuje za budzetem na dany roK, ro
de facto nie glesuje za tymi inwestycjami. p62niej te gbsowania juz nie maie taklego znaczenia.
Zachgcam do udzialu w wyborach, aby byly spokojne i zeby ci, kt6zy wygrajq, 2eby ci, kt6zy
pzegrajq, uznali tych, kt6zy wygrali, bo to jest kluczowe w wyborach."

Na tym dyskusje zakonczono.

21



Ad.S.Zamkniocie obrad.

ogodz.l3.o0PzewodniczqcyRadyGminyPanPiotrKornatowski-wobecwyczerpaniadziennego

porzqdku obrad - zamknqf obrady LV sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno

Na tym protok6l zakonczono.

Protokolrowala:

ZastQpca klerownlka
Ref emtu origfittcfincgo

mg, t -o'*i',i[ql'ak'

Prowadzqcy obradY:

/ffiry;^'"
V*{r?},t6uwshi

Do niniejszego protokolu zahcznik stanowi nagranie zawierajece obraz i diwiek'
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